
 Referat for møde i Seniorrådet d. 30.01 kl. 14.30-16.00 

 

Deltagere Inge Mielche Stuhr, Robert Rasmussen, Jørg Spiekermann, Pia Pedersen, 

Thorkild Pedersen, Niels Brandbyge 

Fraværende  

Ordstyrer/referent Inge Stuhr/Niels Brandbyge 

Mødested Medborgerhuset 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden og referat 

 

Referat: 

Godkendt 

 

Pkt. 2 – Besøg af Lars Skovgaard, Chef for Teknisk Forvaltning 

 

Lars deltager via Microsoft Teams, og stiller sig til rådighed for Seniorrådets spørgsmål. 

 

Referat: 

Seniorrådet fortalte om deres ønske om at nedsætte en arbejdsgruppe med deltagelse fra Teknisk 

Forvaltning. Gruppen skal afdække dels behovet for lejeboliger for ældre og områder med blandet 

beboelse. Gruppen nedsættes efter dialogmødet med Social- og Kulturudvalget d. 06.02. 

 

Forvaltningen finder ud af om der er kø til ældreboligerne. 

 

 

 

Pkt. 3 – Høring af Sundhedspolitik 

 

Seniorrådet fik på sidste møde d. 12.01 Samsø Kommunes nye Sundhedspolitik i høring. Eventuelle 

kommentarer vil blive samlet på mødet til et høringssvar. 

 

Referat: 

Seniorrådet har afgivet høringssvar. 

 

Pkt. 4 – Punkter til kommende dialogmøde 

 

Social og Beskæftigelsesudvalget ønsker at drøfte følgende punkter med Seniorrådet (besluttet på sidste 

møde i udvalget d. 06.01): 

 

• Hvad anser Seniorrådet for de 3 største udfordringer for deres målgruppe? 

• Hvordan kan man samarbejde mellem generationer? 



• Værdig afslutning på livet? Hvad tænker Seniorrådet om det? 

• Hvilke forventninger har I til samarbejdet mellem Seniorrådet og Social- og 

Beskæftigelsesudvalget? 

 

Referat: 

• Boligstrategi for ældre 

• Sygefraværet på Kildemosen. - hvad kan der siges omkring dette? De “dyre” eksterne 

vikarer. Hvis man ønsker at undgå dette? Hvad er så løsningen? 

• Ideerne fra besøg i demenslandsbyen i Randers - hvordan kommer vi videre? 

 
 

 

Pkt. 5 – Kildemosen 

 

a) Tilfredshedsundersøgelse - er der lavet en? 

 

b) Ideerne fra besøg i demenslandsbyen i Randers - hvordan kommer vi videre? 

    Nedsættelse af en arbejdsgruppe? 

 

c) Det høje sygefravær - hvad kan der siges omkring dette? De “dyre” eksterne vikarer 

   Hvis man ønsker og undgå dette ? Hvad er så løsningen? 

 

d) Den nye regering ønsker og frisætte ældreområdet helt!! Hvis der nu bliver et krav 

    om friplejehjem i alle kommuner - hvordan løses det på Samsø? 

    Er der behov for mere en et plejehjem på Samsø? På Ærø har man 3 plejehjem! 
 

Referat: 

Kildemosen blev drøftet med udgangspunkt i spørgsmålene. Forvaltningen undersøger om der kan 

arrangeres et besøg på Kildemosen med Maria (Leder af Kildemosen) og Lykke (Forvaltningschef) i 

forbindelse med næste Seniorrådsmøde. 

 

 
Pkt. 5 – Eventuelt 

 

Referat: 

Ingen punkter. 

 
  


